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Аннотация 

В научной литературе, посвящённой кипрской проблеме, большое внимание уде-

лено анализу взаимоотношений её непосредственных антагонистов – греческой и ту-

рецкой общин соответственно. Однако казус Кипра является и сложным феноменом 

в системе международных отношений. В настоящей работе рассматриваются теорети-

ческие основы политики региональных держав Восточного Средиземноморья в кипр-

ской проблеме – Греции и Турции. Показана специфика участия в ней международного 

формата – Европейского союза. 
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Summary 

A.Sh. Mullayanov. The European Union and Regional Actors in the Case of Cyprus: Theo-

retic-Political Appraisal. 

The central plank of scientific research dedicated to the Cyprus problem is analysis 

of relationships between its direct antagonists – Greek and Turkish Cypriot communities, 

respectively. However, the case of Cyprus is also a complicated phenomenon in the system 

of international relations. This article focuses on theoretical rationales that are attributive 

to regional powers in eastern Mediterranean – Greece and Turkey, their policy in Cyprus. 

The peculiarities of international actor’s participation in the form of the European Union are 

discussed in this piece. 
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